

Thank you letter to partners of the Diocese of Haiti

Dear friends, dear partners, beloved sisters & brothers,

On behalf of the Partnership Program Coordination and the Diocese of Haiti, we would like to express our sincere thanks and deep gratitude to you at the end of this school year.

In a national context marked by chaos, widespread violence, chronic instability, and unspeakable daily suffering, you have never let go of our hand. You have been there, present, faithful, and constant. Thanks to your unwavering and unconditional support, we have been able to hold on and get through this school year with courage, faith, and determination.

Yes, thanks to you, despite the vicissitudes, the turpitudes, and the ever-present shadow of despair, the Church in Haiti has remained standing. It has been able to continue to serve the people of God with dignity, hope, and love for the Gospel of Christ the Redeemer.

If education has not stopped, if entire communities have been able to maintain access to essential services, it is because you believed in us. It is because you have remained by our side, hand in hand, heart to heart.

We would also like to express our special gratitude to our friends and partners who have helped the displaced people from the devastated areas of Saut-d'Eau, Trianon, Mirebalais, and Lascahobas. Thanks to your generosity, several priests have been able to offer hospitality, comfort, and dignity to these brothers and sisters abandoned on the roads of internal exile.

To all of you, priests, deacons, friends, teachers, workers in all fields, parents, students, beneficiaries of all ages, all united in the same gratitude, we say with one voice:
THANK YOU. THANK YOU. THANK YOU.

We hope that the annual reports prepared by each of the institutions and partners, your immediate collaborators, will reach you very soon, so that you can see the concrete fruits of your commitment.

Already, preparations are underway everywhere for the 2025-2026 academic year. We move forward with confidence, convinced that your prayers, your faithful accompaniment, and your loving support will continue to sustain us.

For together, through education, health, and the living proclamation of the Gospel, we are building a better Haiti, one that is humane, dignified, and livable for all.

May God, in his infinite goodness, multiply his graces of salvation in each of your lives and shower you with his blessings, both spiritual and material.

With all our affection and deep gratitude,

Père Kesner Gracia

Partnership Program Coordinator, Diocese of Haiti

Lettre de remerciements aux partenaires du diocèse d'Haïti

Chers amis, chers partenaires, bien-aimés Sœurs et Frères,

Au nom de la Coordination du Programme de Partenariat et du Diocèse d'Haïti, nous venons vous adresser, en cette fin d'année scolaire, nos remerciements les plus sincères et notre profonde gratitude.

Dans un contexte national marqué par le chaos, la violence généralisée, l'instabilité chronique et des souffrances quotidiennes indicibles, vous ne nous avez jamais lâché la main. Vous avez été là, présents, fidèles, constants. Grâce à votre appui indéfectible et inconditionnel, nous avons pu tenir bon et traverser cette année scolaire avec courage, foi et détermination.

Oui, grâce à vous, malgré les vicissitudes, les turpitudes, et l'ombre toujours pesante du désespoir, l'Église d'Haïti est restée debout. Elle a pu continuer de desservir le peuple de Dieu dans la dignité, l'espérance et l'amour de l'Évangile du Christ Rédempteur.

Si l'éducation n'a pas cessé, si des communautés entières ont pu garder l'accès à des services essentiels, c'est parce que vous avez cru en nous. C'est parce que vous êtes restés à nos côtés, main dans la main, cœur à cœur.

Nous voulons ici également saluer avec une reconnaissance toute particulière les amis et partenaires qui ont contribué à venir en aide aux déplacés des zones meurtries de Saut-d'Eau, Trianon, Mirebalais et Lascahobas. Grâce à votre générosité, plusieurs prêtres ont pu offrir hospitalité, réconfort et dignité à ces frères et sœurs abandonnés sur les routes de l'exil intérieur.

À vous tous, prêtres, diacres, amis, enseignants, travailleurs dans tous les domaines, parents, apprenants, bénéficiaires de tous âges, tous unis dans une même reconnaissance, nous disons d'une seule voix :

MERCI. MERCI. MERCI.

Nous espérons que les rapports annuels préparés par chacune des institutions et partenaires, collaborateurs immédiats vous parviendront très bientôt, pour vous rendre compte du fruit concret de votre engagement.

Déjà, partout, les préparatifs sont en cours pour l'année académique 2025-2026. Nous avançons avec confiance, convaincus que vos prières, votre accompagnement fidèle et votre soutien aimant continueront à nous porter.

Car ensemble, par l'éducation, par la santé, par l'annonce vivante de l'Évangile, nous construisons un Haïti meilleur, humaine, digne et vivable pour tous.

Que Dieu, dans sa bonté infinie, multiplie ses grâces de salut dans chacune de vos vies, et vous comble de ses bénédictions, spirituelles comme matérielles.

Avec toute notre affection et notre profonde reconnaissance,

Père Kesner Gracia

Coordonnateur du Programme de Partenariat, Diocèse d'Haïti